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Z obsahu 
vydání ... 

Sběrné místo 
má za sebou 
rok provozu 
Nejen o prvním roku pro-

vozu nového lipenského 

sběrného místa odpadu v 

rozhovoru s místostaros-

tou Pavlem Macákem.  

Čtěte na straně 4 

Bude smuteční 
kaple doplněna 
kolumbáriem? 
Jak lipenští zastupitelé vidí 

možnou podobu plánova-

ného místa posledního 

odpočinku, které by mělo v 

obci vzniknout.  

Čtěte na straně 6 

Nedávejte  
podvodníkům 
šanci 
Jak se nenechat podvést? 

Přinášíme stručné a věcné 

doporučení české policie v 

boji proti internetovým 

podvodníkům .  

Čtěte na straně 9 

Dravé saně: 
Hlavně u toho 
dobře vypadat 
Autorská reportáž o tom, 

co nakonec přineslo, po-

někud úsměvné moto, 

ženské posádce dračích 

lodí.  

Čtěte na straně 11 

TÉMA ● Redakce 

 

Původní představou zástup-

ců lipenské obce bylo to, že 

místem posledního odpočinku 

občanů obce bude lesní hřbi-

tov, tedy místo, které by bylo 

spravováno v obdobném reži-

mu, jako je tomu v případě 

standardního hřbitova. Za 

tímto účelem byl také územ-

ním plánem obce vyčleněn 

potřebný prostor, na kterém 

měl být hřbitov zřízen.  

Tímto plánovaným prosto-

rem se stala část lesního po-

zemku parcelního čísla 509/1 

ve východní části katastru 

obce (lesní pozemek mezi 

fotbalovým hřištěm a býva-

lým cvičištěm kynologického 

klubu), která byla změnou 

územního plánu č. X z roku 

20xx vymezena jako „plocha 

občanského vybavení vyme-

zená pro zřízení hřbitova“, a 

kde měl být zřízen tzv. lesní 

hřbitov. 

Dosavadní majetkoprávní 

vztahy k vyčleněnému prosto-

ru, který stále jako lesní poze-

mek patří českému státu ve 

správě Lesů ČR, však neský-

tají příliš možností v dohledné 

době o zřízení plánovaného 

hřbitova reálně uvažovat. 

Tento fakt vedl představitele 

obce k tomu, aby začali hledat 

alternativní řešení původního 

záměru tak, aby jeho realizace 

byla uskutečnitelná v co mož-

ná nejkratší době, za využití 

některého z pozemků ve vlast-

nictví obce. 

Aktuálně je obecním zastu-

pitelstvem řešena otázka mož-

nosti zřízení lesoparku a vý-

stavby smuteční kaple s mož-

ností případného ukládání uren 

v prostoru lesního pozemku v 

blízkosti hotelu BouCZECH, 

který je ve výlučném vlastnic-

tví obce. 
Více čtěte na straně 6. 

Lipenští zastupitelé se aktuálně zabývají otázkami, kde by  
mělo být zřízeno plánované místo posledního odpočinku a  
jakou by nakonec mohlo mít podobu. 

Místo posledního odpočinku  
v obci dostává reálnější podobu 

Obecní ples nezklamal 

První dubnovou sobotu se v kongresovém sále Hotelu Element uskutečnil Ples obce. V rámci připra-
veného programu mohli účastníci plesu shlédnout také taneční vystoupení Denisy Galandžárové a 
Martina Prágra . Foto: M arek Příhoda                                                Více na straně 10. 
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Slovo úvodem 

 

Milí spoluobčané, vážení čtenáři. 

 

Rok se nám pomalu dostává do druhé poloviny 

astronomického jara a s tím souvisejí i činnosti, kte-

rým se nemalá část z Vás plně věnuje. Máme na mys-

li jarní úklid a práce na zahradách a zahrádkách 

všech velikostí. Nezřídka tak při likvidaci nepotřeb-

ných věcí a zahradního odpadu jistě řešíte proslulou 

nerudovskou otázku - „Kam s ním?“ 

 

Budiž Vám v tomto směru nápomocny také infor-

mace, které jsme pro Vás zjistili u člověka nejpovola-

nějšího. Tedy u lipenského pana místostarosty, který 

přivolil naší žádosti a na téma odpadu nám poskytl 

exkluzivní rozhovor, který najdete mezi příspěvky, 

jenž jsme pro Vás pro nastávající měsíc do Lipenské-

ho zpravodaje zařadili. 

 

Lucie Bravencová 

odpovědný redaktor 

penské obce přitom byly ke 

schválení doporučeny žádosti 

obce Dolní Třebonín na víceú-

čelovou sportovní halu a měs-

tyse Hořice na Šumavě na 

konzervaci a restaurování 14 

zastavení křížové cesty. 

Z důvodu značného převisu 

požadovaných finančních pro-

středků musela hodnotící ko-

mise u doporučených projektů 

v převážné většině přistoupit 

ke snížení požadované výše 

dotace. Nejinak tomu bylo i v 

případě lipenské žádosti, kde 

byla požadovaná částka 23 

milionů Kč ponížena na 16 

milionů. 

O návrhu hodnotící komise 

rozhodovali krajští zastupitelé 

na svém druhém letošním za-

sedání dne 23. března. Zastu-

pitelům předložený návrh byl 

přitom bez větších komplikací 

schválen. Krajská dotace ve 

výši 16 milionů korun je při-

tom výraznou pomocí při fi-

nancování probíhající moder-

nizace lipenské ČOV. ■ 

FINANCE ● Redakce 

 

Žádost lipenské obce o do-

taci z Krajského investičního 

fondu byla kladně posouzena 

již při jednání hodnotící ko-

mise, která na svém zasedání 

konaném dne 2. března 2023 

posuzovala celkem 65 žádostí 

o poskytnutí finančních pro-

středků v celkové výši téměř 

400 milionů. 

Hodnotící komise, v čele se 

zvoleným předsedou Ing. 

Tomášem Hajduškem, ná-

městkem hejtmana pro finan-

ce, ekonomiku a investice, po 

individuálním posouzení 

všech podaných žádostí, na-

konec rozhodla podpořit 48 

žádostí s objemem poskytnu-

tých prostředků v celkové 

výši 230 milionů. 

V rámci okresu Český 

Krumlov, pro který byly na-

konec vybrány tři investiční 

projekty, činila celková navr-

hovaná částka  dotací 26 mili-

onů korun. Vedle žádosti li-

Obec uspěla se žádostí o 
dotaci na modernizaci ČOV 
Jihočeští krajští zastupitelé rozhodli, že 
jedním z projektů, který Jihočeský kraj v 
roce 2023 podpoří ze svého investičního 
fondu, bude modernizace lipenské ČOV. 

>> Místo posledního odpočinku... 

Pokračování ze str. 1 

 

O tom, jak by mohlo pietní 

místo nakonec v hrubých ry-

sech vypadat, by měli lipenští 

zastupitelé rozhodnout na 

základě vyzvané neanonymní 

architektonické soutěže, kte-

rou hodlají jako zakázku ma-

lého rozsahu za tímto účelem 

v nejbližší době zadat. 

Předmětem této soutěže má 

být zpracování architektonic-

kého návrhu smuteční kaple, 

kolumbária a úpravy lesopar-

ku na pozemcích parcelní 

číslo 58/8 a 46.  K výběru 

vítězného návrhu by podle 

představ zastupitelů obce měli 

být přizváni také občané ob-

ce. Aktuálně se řeší podrob-

nosti pro zadání plánované 

soutěže. ■ 

 

K tomuto tématu čtěte 

také článek na str. 6 
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JSME TU PRO VÁS ... 

Středa - - - 14:00 - 18:00  

OBECNÍ ÚŘAD 

úřední hodiny pro veřejnost 

Pondělí 8:00 - 11:00 13:00 - 17:00 

Úterý 8:00 - 11:00 13:00 - 15:00 

Středa 8:00 - 11:00 13:00 - 17:00 

Čtvrtek zavřeno  

Pátek 8:00 - 11:00 - - - 

Adresa: 382 78 Lipno nad Vltavou 83 
e-mail: ou.lipno@lipensko.cz  
tel.: +420 380 736 113  

SBĚRNÉ MÍSTO  
pro ukládání odpadu 

provozní doba 
Pondělí 9:00 - 11:00 13:00 - 17:30 

Úterý 9:00 - 11:00 13:00 - 16:30 

Středa 9:00 - 11:00 13:00 - 17:30 

Čtvrtek 8:00 - 11:00 13:00 - 16:30 

Pátek 8:00 - 11:00 - - - 

Sobota 9:00 - 11:30 12:30 - 16:00 

Neděle zavřeno  

Adresa: areál Policie ČR 
tel.: +420 380 736 113  
 
Sběrné místo je v provozu pouze 
ve stanovené provozní době. Mimo 
provozní dobu je uzavřeno. Osoby 
oprávněné k ukládání odpadu mají 
povinnost se řídit provozním řádem.  

OBECNÍ KNIHOVNA 

otevírací doba 

Adresa: 382 78 Lipno nad Vltavou 37 
přízemí Obecního domu 
tel.: +420 604 230 119  

Sledujte naše webové stránky 
 
 
 
 
 
 
 
 

 

www.lipnonadvltavou.cz 

Informace z úřadu 
Běžná údržba a drobné opravy 
při užívání pronajatého bytu 
Každý, kdo užívá byt na základě nájemního vztahu, se 
čas od času dostane do situace, kdy je v bytě potřeba 
provést opravu nebo údržbu části vybavení nebo  
zařízení. Které z těchto nákladů jdou na vrub nájemce? 

BYDLENÍ ● Redakce 

 

Podle platného občanského zákoníku je 

povinností nájemce zajistit při užívání 

pronajatého bytu běžnou údržbu a drobné 

opravy. Co přesně pod tyto dva pojmy 

spadá stanoví vládní nařízení č. 308/2015 

Sb. 

 

Běžná údržba bytu 

Běžnou údržbou bytu se rozumí udržo-

vání a čištění bytu, a to včetně jeho zaří-

zení a vybavení (tedy v podstatě běžný 

úklid domácnosti) a udržování zařízení v 

bytě ve funkčním stavu. Mezi běžnou 

údržbu však patří také činnosti, které 

řada nájemníků běžně nedělá. Mezi tako-

vé činnosti patří především malování či 

oprava omítek, tapetování, čištění podla-

hových krytin a čištění veškerých odpa-

dů, a to až po svislé rozvody (tzv. stou-

pačky). Běžnou údržbou, ke které je po-

vinen nájemce, jsou i prohlídky a čistění 

sanitárního vybavení, kuchyňského vyba-

vení a vestavěného nábytku, pokud tvoří 

součást pronajatého bytu. 

 

Drobné opravy 

Kromě běžné údržby je nájemce povi-

nen provádět také drobné opravy, které 

jsou vládním nařízením definovány buď-

to věcně, anebo výší nákladů vynalože-

ných na opravu. 

Podle věcného vymezení se za drobné 

opravy považují především opravy pod-

lah, podlahových krytin, výměny prahů a 

lišt, opravy jednotlivých částí dveří a 

oken a jejich součástí, kování a klik, vý-

měny zámků, opravy vnitřních rolet a 

žaluzií, opravy a výměny elektrických 

koncových zařízení a rozvodných zaříze-

ní, zejména vypínačů, zásuvek, jističů, 

zvonků, zásuvek datových, televizních a 

satelitních rozvodů. 

Drobnými opravami tohoto typu jsou 

však i opravy a výměny uzavíracích ar-

matur na rozvodech vody (vodovodní 

baterie a kohouty), s výjimkou hlavních 

uzávěrů pro byt, a výměny sifonů a lapa-

čů tuku. Dále sem patří opravy a certifi-

kace měřidel a zařízení pro rozdělování 

nákladů na vytápění. 

Další významnou skupinou jsou potom 

opravy vodovodních výtoků, zápacho-

vých uzávěrek, odsavačů par, digestoří, 

mísících baterií, sprch, ohřívačů vody, 

bidetů, umyvadel, van, výlevek, dřezů, 

splachovačů, kuchyňských sporáků, pečí-

cích trub, vařičů, infrazářičů, kuchyň-

ských linek, vestavěných a přistavěných 

skříní. Zde nutno upozornit, že u této 

skupiny vládní nařízení hovoří pouze o 

opravě, nikoliv však o výměně. Ta jde 

vždy za pronajímatelem. 

 

Drobné opravy podle výše 

nákladů 

Podle výše nákladů se za drobné opra-

vy považují další opravy bytu a jeho vy-

bavení a výměny předmětů nebo jejich 

součástí, které nejsou vymezeny věcně, 

jestliže náklad na jednu opravu nepřesáh-

ne částku 1.000,.Kč. Provádí-li se na 

jedné věci několik oprav, které spolu 

souvisejí a časově na sebe navazují, je 

rozhodující součet nákladů na související 

opravy. Náklady na dopravu a jiné nákla-

dy s opravou spojené se do tohoto limitu 

nezapočítávají a vždy je hradí nájemce. 

 

Roční limit nákladů 

Přesáhne-li součet všech nákladů na 

drobné opravy, které je povinen hradit 

nájemce, v jednom kalendářním roce 

částku rovnající se 100,-Kč / m2 podlaho-

vé plochy bytu, další opravy v daném  

roce se již za drobné nepovažují, a k je-

jich úhradě je povinen pronajímatel. ■ 

BYTOVÉ HOSPODÁŘSTVÍ. Více informací k platbám spojeným s užíváním 
obecních nájemních bytů Vám podá na telefonním čísle +420 380 736 113 nebo emailem 

longauerova@oulipno.cz paní Jindra Longauerová. 
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Věci veřejné 

Rychlé  
zprávy 

Předsedkyně eko-
logického spolku 
žaluje obec 

Žalobu na ochranu osobnosti 

pro tvrzenou pomluvu podala na 

obec k Okresnímu soudu v Čes-

kém Krumlově předsedkyně 

spolku Lipensko pro život z.s. 

Pavla Setničková. Podle žalob-

ního návrhu jsou obci vytýkány 

výroky lipenského starosty smě-

řující vůči její osobě, které za-

zněly v pořadu České televize 

ze série „Nedej se PLUS“, který 

byl v premiéře odvysílán na 

kanále ČT2 v březnu 2022. Dle 

stejného návrhu má být za výro-

ky starosty odpovědná právě 

obec. Zastupitelstvo obce vzalo 

tuto žalobu na vědomí a součas-

ně odsouhlasilo smlouvu o práv-

ním zastoupení obce vybranou 

právní kanceláří. 

Další podpora pro 
frymburské hasiče 

Nad rámec pravidelného finanč-

ního příspěvku pro činnost dob-

rovolných hasičů městyse Frym-

burk, kteří na základě uzavřené 

smlouvy zajišťují vybrané čin-

nosti na úseku požární ochrany 

také pro obec Lipno nad Vlta-

vou, poskytne obec městysu 

Frymburk další finanční příspě-

vek, který by měl být použit na 

pořízení speciálního vybavení 

při hašení lesních požárů v těž-

ko dostupném terénu. Finanční 

příspěvek ve výši necelých 28 

tisíc korun bude městysu Frym-

burk poskytnut v podobě daru, 

který byl již schválen také zastu-

pitelstvem obce. 

ROZHOVOR ● Redakce 

 

Jak by se dal ve stručnosti 

zhodnotit první rok provozu 

nového sběrného místa? V 

čem je přínosem pro obec 

jako takovou a v čem pro 

obyčejného občana? 

Provoz nového sběrného 

místa v areálu Policie ČR je 

určitě pro obec přínosem. Po 

prvním roce provozu lze toto 

hodnotit jednoznačně pozitiv-

ně. A to hlavně z důvodu, že 

se na novém sběrném místě 

daří udržet pořádek v okolí 

sběrných nádob, což je přede-

vším díky tomu, že na sběr-

ném místě je v otevírací době 

obsluha. Přínosem pro občany 

je určitě již zmíněná provozní 

doba sběrného místa, kdy 

mají daleko větší prostor pro 

ukládání odpadu, než tomu 

bylo dříve. 

 

Někdy jsou slyšet hlasy 

kritizující právě Vámi zmi-

ňovanou provozní dobu, 

zejména pak o víkendu. 

Proč není možné nechat 

sběrné místo zcela volně 

přístupné i mimo stanove-

nou provozní dobu? 

Myslím si, že je to přesně 

naopak. Provozní doba naše-

ho sběrného místa je nadstan-

dardní, neboť málokterá obec 

v okolí má otevřeno na sběr-

ném místě nebo sběrném dvo-

ře v takovém rozsahu, jako 

máme my. A pokud bychom 

sběrné místo nechali volně 

přístupné, tak by to zcela urči-

tě dopadlo, jako v prostorách 

bývalé kotelny, což by zna-

menalo, že by byl odpad uklá-

dán i mimo nádoby a byl by 

zde neustále nepořádek. Toto 

si určitě nikdo z občanů ne-

přeje. 

 

Sběrné místo bývá často 

zaměňováno za sběrný 

dvůr. V čem se sběrné místo 

liší od sběrného dvora? 

Zřízení sběrného místa je 

daleko jednodušší, než zřízení 

sběrného dvora. Pro zřízení 

směrného místa není potřebné 

povolení příslušného krajské-

ho úřadu, což u sběrného dvo-

ra musí být. Sběrné místo 

navíc slouží pouze občanům 

obce a subjektům zapojeným 

do obecního systému. Tedy 

podnikatelům, kteří mají s 

obcí uzavřenu smlouvu o 

ukládání odpadu. 

 

Je něco, co by bylo třeba 

na sběrném místě ještě vy-

lepšit, aby to odpovídalo 

potřebám obce? 

Určitě bychom chtěli zjed-

nodušit ukládání nadměrného 

odpadu, jako je nábytek apod. 

Toto se již v současné době 

řeší tím, že pořizujeme 4 ks 

nových kontejnerů na nadměr-

ný odpad. Tento se bude uklá-

dat přímo do určených kontej-

nerů. Následně bychom chtěli 

ještě pořídit kontejner na ko-

vový odpad tak, aby se ne-

skládkoval volně na ploše, ale 

aby se také mohl ukládat rov-

nou do nádoby. 

 

Je něco, co vám za součas-

né situace provoz sběrného 

místa komplikuje? 

Jak jsem již zmínil, tak je to 

především ukládání nadměrné-

ho a kovového odpadu. Toto je 

ale již v řešení. Kontejnery na 

nadměrný odpad jsou již ve 

výrobě a do léta by měly být i 

dodány. 

 

Řekněme, že má někdo 

doma nadměrný odpad, ale 

nemá možnost, jak jej na 

sběrné místo přepravil. Exis-

tuje nějaká možnost, jak by 

mohla obec v tomto směru 

pomoci? 

Obec s tímto samozřejmě 

pomoci může a také to dělá; a 

to hlavně u starších občanů, 

kteří zde nemají nikoho blíz-

V dubnu loňského roku bylo dáno do provozu zcela nové 
sběrné místo pro ukládání odpadu, které nahradilo to původní 
v prostoru staré kotelny. Nejen v souvislosti s jeho provozem 
jsme vyzpovídali lipenského místostarostu Pavla Macáka. 

Sběrné místo odpadu má 
za sebou první rok provozu 
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kého a potřebují nadměrný 

odpad uložit. Toto se ale musí 

domluvit vždy předem.  

Není možné, aby se občané 

zbavovali nadměrného odpa-

du tak, že jej uloží k popelni-

cím nebo kontejnerům umís-

těným v obci. S tímto se také 

občas setkáváme. Takovéto 

jednání je možné posoudit 

jako přestupek při nakládání s 

odpady, za který lze uložit i 

dosti vysoké pokuty.  

Takže bych chtěl apelovat 

na občany, aby odpad ukláda-

li pouze tam, kam mají, tj. do 

nádob na příslušný druh odpa-

du.  

 

Jaké služby tedy lipenská 

obec v současné době pro 

občany obce na úseku odpa-

dového hospodářství vlastně 

zajišťuje? 

V současné době zajišťuje-

me v rámci svozu nejen ko-

munálního odpadu, ale i třídě-

ného odpadu, sběr a svoz 

všech základních druhů odpa-

du.  Ve sběrném místě však 

již neodebíráme stavební suť. 

Toto si musí občané při re-

konstrukci zajistit sami. Dále 

neodebíráme staré pneumati-

ky. Tyto by měl odebírat kaž-

dý pneuservis. Pokud se týče 

bioodpadu, tak v minulosti 

byly zajištěny nádoby na svoz 

bioodpadu a nyní jsou k dis-

pozici kompostéry. Ty si mo-

hou zájemci vyzvednout na 

obci po podepsání smlouvy o 

výpůjčce., která je zdarma. 

Na zasedáních zastupitel-

stva obce se docela často 

zmiňujete o obnově sběro-

vých míst odpadu v obci, 

konkrétně na sídlišti. Co si 

pod tímto má obyčejný ob-

čan představit? 

Boxy na popelnice na síd-

lišti jsou již dosti zastaralé a 

je problematické tyto udržo-

vat a opravovat. Proto jsme 

začali uvažovat o tom, zda by 

nebylo jednodušší vybudovat 

boxy na kontejnery. Tímto 

bychom navíc ušetřili i nějaké 

to místo, které by se dalo vyu-

žít například jako parkovací 

místa, kterých je na sídlišti 

kritický nedostatek. 

 

Nebylo by tedy za této situ-

ace řešením zřízení podzem-

ních kontejnerů? 

Budování podzemních kon-

tejnerů jsme rovněž zvažovali, 

a to i přes jejich vyšší pořizo-

vací cenu. Problémem však je, 

že společnost FCC České Bu-

dějovice, která zajišťuje svoz 

odpadů z naší obce, by sice 

byla schopna tyto kontejnery 

vyvážet, ale na tento vývoz by 

musela mít jinou techniku, než 

kterou používá na klasický 

kontejner a popelnici. Tímto 

by se ale pro nás svoz značně 

prodražil. Takže jsme od toho-

to záměru prozatím upustili. ■ 

 

Telefonní kontakty pro řešení 

otázek spojených s odpady: 

+420 380 736 113 - obecní úřad 

+420 734 230 163 - místostarosta 

 
 
 

na svém zasedání dne 16. března 2023 

schválilo návrh smlouvy o smlouvě budoucí o zřízení služebnosti - umístění 
stavby sítě technické infrastruktury na pozemku parc. č. 504/2 mezi obcí a 
společností CETIN, a.s. Praha 9 (usnesení č. 52/2023) 

projednalo prodej pozemku parc. č. 396/16 s tím, že o prodeji rozhodne po 
prověření situace a zjištění stanovisek sousedů (usnesení č. 53/2023) 

rozhodlo  o poskytnutí dotace ve výši 200.000,-Kč pro Fotbalový klub FC 
Lipno z.s. na činnost v roce 2023 (usnesení č. 54/2023) 

rozhodlo  zveřejnit záměr pronájmu části pozemku 79/3 (usn. č. 55/2023) 

schválilo pořádání akce Muhlviertler Classic Oldtimer Rallly dne 15.6.2023 
na území obce (usnesení č. 56/2023) 

projednalo žádost o stanovisko k umístění Půjčovny malých plaviel a lodě-
nice na pozemku parc. č.602/1 a s tímto souhlasí za podmínky umístění 
půjčovny mimo prostor projektované cyklostezky (usnesení č. 57/2023) 

schválilo redakční plán Lipenského zpravodaje pro 2023 (usn. č. 58/2023) 

schválilo  přijetí příspěvku na zimní údržbu ve výši 100.000,-Kč na zimní 
sezónu 2023 od společnosti Stezka korunami stromů s.r.o. (usnesení č. 
59/2023) 

schválilo dodatek č. 1 ke smlouvě o dílo mezi obcí a projekční kanceláří 
Pavel Grbač na akci „Projektová dokumentace - Rozšíření základní školy 
Lipno nad Vltavou, 2. etapa - přístavba kuchyně, jídelny a tělocvičny 
(usnesení č. 60/2023) 

na svém zasedání dne 30. března 2023 

schválilo prodej části pozemku p.č. 402/1 o výměře 35 m2 společnosti 
EG.D, a.s. za částku 93.800,-Kč bez DPH (usnesení č. 62/2023) 

projednalo žádost o zrušení podmínky uhrazení příspěvku na infrastrukturu 
a rozhodlo, že v tomto případě nebude poplatek vybírán (usn. č. 63/2023) 

projednalo žádost Nadace ZOO Lipno o změnu územního plánu obce na 
pozemku p.č. 156 a s tímto souhlasí (usnesení č. 64/2023) 

projednalo žádost o pozastavení prodeje pozemku p.č. 396/16 a rozhodlo, 
že pozemek nebude prozatím prodáván (usnesení č. 65/2023) 

schválilo poskytnutí daru pro Městys Frymburk ve výši 27.887,-Kč na dovy-
bavení JSDHO Frymburk (usnesení č. 66/2023) 

projednalo žádost a rozhodlo neposkytnout finanční dar společnosti Zdra-
votní klaun, o.p.s. (usnesení č. 67/2023) 

schválilo smlouvu o zřízení věcného břemene č. CB-014330061188/001-
DVK se společností E.GD, a.s. (usnesení č. 68/2023) 

rozhodlo o přidělení bytu 2+1 v domě čp. 15 s nájemní smlouvou na 12 
měsíců (usnesení č. 69/2023) 

rozhodlo o přidělení bytu 1+1 v domě čp. 3 s nájemní smlouvou na 12 
měsíců (usnesení č. 70/2023) 

rozhodlo zveřejnit záměr pronájmu části pozemku 79/3 (usn. č. 71/2023) 

vzalo na vědomí žalobu podanou na obec Lipno nad Vltavou a souhlasilo 
se smlouvou o poskytování právních služeb se společností Denstons Euro-
pe CS LLP Praha (usnesení č. 72/2023) 

schválilo žádost společnosti XARA, s.r.o. o umístění dětského hřiště na 
pozemku p.č. 74/1 za podmínky, že žadatel bude hřiště provozovat a zajiš-
ťovat řádné revize a opravy (usnesení č. 73/2023) 

ZASTUPITESTVO OBCE ... VÝPIS Z USNESENÍ 

Nové sběrné místo odpadu v prostoru areálu Policie ČR v Lipně 
nad Vltavou slouží svému účelu již více než jeden rok.     

Termíny nadcházejících zasedání zastupitelstva obce:  

11. a 25. května 2023 
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Smuteční kaple s kolumbáriem 
Zastupitelé obce zvažují, zda se součástí plánovaného pietního místa v obci stane 
vedle kaple také křišťálový strom vzpomínek s vlastním kolumbáriem. 

harmonogramu by mohl být 

jeden z předložených návrhů 

vybrán ještě v letošním roce. 

V současné době je tedy 

otázkou, jak by mohlo celé 

pietní místo vypadat a co vše 

lze do projektu zakompono-

vat. Již v zadání veřejné za-

kázky by kromě výstavby 

samotné kaple mělo být také 

kolumbárium určené pro ulo-

žení pohřebních uren.  

Jedním z unikátních řešení 

uchování vzpomínek a uklá-

dání popela zesnulých je křiš-

ťálový strom s vlastním pod-

zemním kolumbáriem, který 

nám na zasedání zastupitel-

stva konaném dne 16. 3. 2023 

představili majitel firmy Me-

mory Crystal, pan Dalibor 

Novák spolu s kolegou Luká-

šem Illkem. Firma se zaměřu-

je na výrobu skleněných uren 

a památečního skla se zatave-

ným popelem zesnulých.  

Jedná se o impozantní 

strom vzpomínek, jehož zářící 

koruna je osazena čirými křiš-

ťálovými lístky zesnulých a 

jehož kořeny chrání urny s 

jejich ostatky. Jednotlivé lís-

tečky mohou nést vypískova-

ná jména zemřelých a také 

mohou obsahovat malé množ-

ství jejich zataveného 

kremačního popela. Každý 

zesnulý má svůj lístek na pře-

dem dohodnutém místě tak, 

jak to funguje na běžných 

typech pohřebišť.  

Křišťálový strom je plně 

interaktivní, kdy si pozůstalí 

mohou pomocí chytrého tele-

fonu rozsvítit lístek, stejně 

jako by zapalovali svíčku u 

hrobu, a to nejen při návštěvě 

stromu, ale bez ohledu na to, 

kde právě jsou. 

Jedná se o moderní umělec-

ký objekt s uzamykatelným 

altánem, který byl navržen 

pro hřbitovy a nabízí alterna-

tivu ke standardním hrobo-

vým místům. Toto řešení pod-

zemního kolumbária je schop-

né pojmout až 600 uren na 

minimální ploše 14 m2. Voli-

telnou součástí může být i 

hromadné úložiště popela na 

dalších až 600 vsypů. 

V rámci prezentace tohoto 

konkrétního kolumbária bylo 

diskutováno, jak by se celý 

projekt mohl realizovat 

v našich konkrétních přírod-

ních podmínkách, jak dlouho 

by trvala výstavba, jaká by 

byla investice a mnoho dal-

ších témat s tímto spojených. 

Také bylo například diskuto-

váno, co by takový projekt 

představoval pro obec, která 

by v tomto případě byla 

správcem pohřebiště.  

TÉMA ● Hana K. Smejkalová 

 

Leckdo z vás již možná 

v minulosti slyšel o smuteční 

kapli, která by v naší obci 

mohla jednou stát. Myšlenka 

pietního místa, kde bychom 

mohli zavzpomínat na své 

blízké, zapálit svíčku a kde 

bychom měli možnost být 

sami jednou pochováni, 

vznikla jako reakce na ty, 

kteří mají k Lipnu silný vztah 

a chtěli by zde zůstat i po své 

smrti.  

Stejně tak, jako k realizaci 

jiných projektů, i v tomto 

případě je zapotřebí vůle, 

aktivita, trochu štěstí a samo-

zřejmě peníze. To první již 

máme, a tak se nápad pomalu 

může stávat realitou.  

Na jednom z uplynulých 

jednání zastupitelstva byla 

diskutována veřejná soutěž 

malého rozsahu, jejímž před-

mětem by mělo být zpracová-

ní návrhu smuteční kaple, 

kolumbária a úpravy lesopar-

ku na pozemcích parcelní 

číslo 58/8 a 46 v katastrálním 

území Lipno nad Vltavou. 

Jedná se o les nad původní 

autobusovou zastávkou, který 

vede podél kamenných scho-

dů směrem do centra obce 

k Hotelu Bouczech. Podle 

předpokládaného časového 

Všichni přítomní zastupitelé 

se shodli na tom, že abychom 

mohli o myšlence křišťálového 

stromu reálně uvažovat a pří-

padně ho i začlenit do celko-

vého návrhu úpravy lesoparku 

a výstavby kaple, je třeba tento 

unikát vidět ve skutečnosti. ■ 

* * * 

Část lipenských zastupitelů se na 

ukázkový křišťálový stroj jela po-

dívat osobně. O návštěvě a závě-

rech z této cesty, která proběhla 

až po uzávěrce vydání, budeme 

referovat v některém z následují-

cích vydání. (Redakce) 

Moderní pojetí parků s místy pro ukládání ostatků není ve světě 
ničím výjimečným.                  Ilustrační  foto. Zdroj: Pixabay.com                    

KOLUMBÁRIUM.  
Kolumbárium je výraz pochá-

zející z latinského columbarium -  
tedy holubník. Bývá zřízeno 
většinou jako samostatná stavba 
stojící přímo na hřbitově nebo 
jde jen o upravenou stěnu jiné 
hřbitovní budovy či jiného vhod-
ného objektu (např. hřbitovní 
zdi).  

Klasické kolumbárium mívá 
zřízeny výklenky nebo jiné ob-
dobné prostory opatřené uzamy-
katelnými dvířky, které bývají 
nezřídka opatřeny pamětním 
nápisem. Výklenek kolumbária je 
určen pro uložení pohřebních 
uren, vystavení portrétu zemře-
lých a upomínkových předmětů, 
nejčastěji květin a věnců. 

Referenční provedení „křišťálového stromu vzpomínek“ s kolum-
báriem společnosti Memory Crystal v Čisté u Rakovníka, který se 
lipenští zastupitelé rozhodli shlédnout osobně.  Návštěva měla 
proběhnout v pátek 21. dubna.                         Foto: Memory Crystal  



Stránka 7 Květen 2023 Lipenský zpravodaj 

bylo zde připraveno malé 

pohoštění. „Za celou školu 

děkuji všem, kteří se v tento 

den k nám přišli podívat. Tak 

velký zájem nás opravdu po-

těšil. Doufáme, že se hostům 

naše škola líbila a že se v ní 

cítili stejně dobře, jako my 

každý školní den“, řekla nám 

v souvislosti s proběhnuvší 

akcí ředitelka M. Rynešová. ■  

Poslední březnové úterý proběhl na lipenské škole den  
otevřených dveří. Možnosti prohlédnout si nové prostory  
školy využily na dvě desítky osob z řad široké veřejnosti. 

UDÁLOST ● Redakce 

 

Bývalí učitelé, učitelky a 

zaměstnanci školy, rodiče 

současných i budoucích žáků 

a jednotlivci z řad občanů 

obce. Ti všichni se přišli podí-

vat, jak lipenská škola po 

rekonstrukci, kterou před ně-

kolika měsíci prošla, vypadá. 

V úvodu všechny přítomné 

návštěvníky přivítala ředitelka 

školy Mgr. Marika Rynešová, 

která ve stručnosti připomněla 

změny, kterými škola i školka 

v rámci rekonstrukce prošly.  

Poté lipenský starosta Ing. 

Zdeněk Zídek přítomné se-

známil s plánovanou druhou 

etapou rekonstrukce, v rámci 

které by mělo dojít k výstavbě 

zbrusu nové tělocvičny a k 

přístavbě objektu se šatnami, 

kuchyní, jídelnou a terasou, 

na níž by mohla vzniknout i 

venkovní třída. 

Prohlídka školy, vedená po 

jednotlivých patrech, byla 

zakončena v posledním patře, 

které vzniklo nedávnou pří-

stavbou, a ve kterém se aktu-

álně nacházejí prostory zá-

kladní školy.  

Zde se návštěvníkům před-

stavily také školní děti, které 

celou prohlídku zpestřily ma-

lou kulturní vložkou. K na-

hlédnutí zde byly také výkre-

sy k plánované přístavbě a 

Škola se představila veřejnosti Rychlé  
zprávy  
z ředitelny 

Proběhly zápisy do 
první  třídy  
základní školy 

Z původního počtu 22 při-

hlášených se k dubnovým 

zápisům do první třídy zá-

kladní školy dostavilo 19 

dětí. U všech 19 dětí bylo 

ředitelskou školy rozhodnu-

to o jejich přijetí. 

* * * 

Podrobné informace o čin-

nosti lipenské školy najdete 

na webových stránkách 

www.skolalipno.cz 

 

Hlavní chodba nástavby lipenské školy se v rámci dne otevře-
ných dveří na okamžik proměnila v malou promenádu. 

Škola a školka 

20. března 2023 zavítala do naší školy oblíbená autorka dět-
ských knih Zuzana Pospíšilová. Setkala se s mladšími i staršími 
čtenáři v naší škole. Během besedy seznámila děti se svými kni-
hami, zavedla je do příběhů z dětských knížek a ukázala, co 
všechno může a musí spisovatel umět. O úspěchu besedy svědčí 
to, že po jejím skončení se řada dětí rozhodla některou z knih 
paní Pospíšilové přečíst. 

Text: Martina Mičanová, Foto: archív ZŠ Lipno 

Cesta objednaným autobu-

sem byla zábavná, ochotný 

pan řidič nás bezpečně dovezl 

na místo (a následně i zpět). 

V divadle děti uvítala velice 

milá paní uvaděčka, která 

hbitě zorganizovala odložení 

kabátů a batohů do šatny a 

usazení všech dětí v sále.  

Pojetí pohádky bylo oprav-

du netradiční, ale velice vtip-

né. Celkem čtyři herci zahráli 

(částečně i loutkami) šest 

různých verzí známého příbě-

hu. Karkulku slovensky, Kar-

kulku pozpátku, Karkulku 

muzikál nebo Naštvanou Kar-

kulku. Všem se to moc líbilo.  

Po divadle následovala, i 

přes chladné počasí, procház-

ka zimním krajským městem, 

přes hlavní náměstí a kolem 

nedalekého kostela.  

Zkrátka byl to veselý kul-

turní zážitek, který rozhodně 

stojí za to někdy zopakovat! 

 

Žáci 5. ročníku ZŠ Lipno ■ 

Koncem února se děti z lipenské školy 
vypravily na divadelní představení  
Karkulka vrací úder! do Malého divadla 
v Českých Budějovicích. 

Karkulka vrací úder! Beseda se spisovatelkou 
Zuzanou Pospíšilovou 

https://www.skolalipno.cz/
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Život v obci 

Rychlé  
zprávy 

Česká spořitelna 
umístí v obci další 
bankomat 

K bankomatům umístěným v 

obci Lipno nad Vltavou by v 

dohledné době měl přibýt další. 

Česká spořitelna totiž plánuje 

umístit svůj, v pořadí již druhý 

bankomat hned vedle vstupu do 

Aquaworldu. Obecní zastupitelé 

s jeho umístěním vyslovili sou-

hlas. Stávající spořitelní banko-

mat je přitom již nějakou dobu 

umístěný vedle vstupu do lipen-

ského Infocentra naproti prodej-

ně COOP 24/7. 

Řidiči, buďte  
ohleduplní k  
obojživelníkům! 

I takto lze vykládat snahu o 

ochranu migrujících žab v pro-

storu rybníků nacházejících se 

mezi Slupečnou a Kobylnicí, 

která v průběhu dubna vedla k 

dočasnému umístění netradiční-

ho dopravního značení v obci. 

Dopravní značky upozorňují na 

zvýšený výskyt žab v cca 500 

metrovém úseku zatáčky silnice 

II. třídy č. 163. 

FOKUS ● Redakce 

 

Mezi těmi, kteří v obci zů-

stávají dosud, je také dvaačty-

řicetiletá Táňa s dcerami Ká-

ťou a Olgou, původem z 

ukrajinské metropole Kyjeva. 

Do obce přišli hned s první 

uprchlickou vlnou v polovině 

března 2022, a jejich dočas-

ným domovem se stal dům v 

lokalitě U Hájenky.  Obec 

Lipno nad Vltavou si přitom 

vybrali již při své cestě z 

Ukrajiny. „Využili jsme na-

bídky na ubytování, kterou 

jsem našla na Instagramu. 

Navíc naši známí tehdy již 

nějakou dobu byli v nedaleké 

Větrné, takže volba byla jas-

ná“, vysvětluje Táňa důvody, 

proč jejich kroky vedly zrov-

na do naší obce. 

„Jsme rády, že máme kde 

být. Na Lipně se nám moc 

líbí. Je tu krásná příroda a 

hodní lidé“, popisuje Táňa s 

rozpačitým úsměvem na tváři 

svoje dojmy z pobytu v obci.  

„Domov, rodina a přátelé nám 

ale samozřejmě moc chybí. 

Rozhodně se hodláme všech-

ny vrátit domů hned, jak to 

bude možné. Už aby ta válka 

skončila“, dodává. 

Úplné odloučení od všeho, 

co měly rády a na čem jim 

záleží, pro ně ale dočasný 

azyl téměř 1500 km od domo-

va naštěstí 

neznamenal. 

„S rodinou a 

přáteli, kteří 

zůstali doma, 

jsme všechny 

tři díky moderním technologi-

ích v takřka každodenním 

kontaktu“, upřesňují všechny 

tři téměř jednohlasně. 

Adaptaci na zcela nové 

prostředí zvládly všechny tři 

bez větších obtíží. Větší kom-

plikace pro ně neznamenalo 

ani stěhování. „V původním 

bytě jsme byly dvě rodiny. 

Těsně před vánočními svátky 

jsme se ale musely odstěhovat. 

Od té doby máme byt v penzi-

onu Ernesta“, vysvětluje Táňa. 

„Do školy chodíme ve 

Frymburku. Původně jsme sice 

chodily do speciální ukrajin-

ské třídy, kde jsme se učily 

hlavně česky. Od září už ale 

navštěvujeme normální třídy. 

Škola se nám moc líbí. Nemá-

me zde ani tolik úkolů, jako 

jsme byly zvyk-

lé z domova“, 

popisují svoje 

zkušenosti s 

novou školou 

Olga (8. třída) s 

Káťou (7. třída). 

Jak dlouho ještě budou nu-

ceny všechny pobývat jako 

uprchlice v azylu není vůbec 

jasné. Válečný konflikt na 

Ukrajině prozatím pokračuje a 

tím jsou fakticky předurčeny 

také osudy těch, kteří se z po-

chopitelných důvodů rozhodli 

odejít do bezpečí stejně, jako 

Táňa se svými dcerami. ■ 

Válka na Ukrajině, která začala před více jak rokem, zasáhla 
především tamní obyvatelstvo. Část z milionů uprchlíků, kteří 
byli donuceni opustit své domovy, zamířili také do České  
republiky, potažmo přímo do naší obce.  

„Už aby ta válka skončila“ 

„Domov, rodina a 

přátelé nám moc 

chybí.“ 
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Jak se 
můžete bránit  
útokům 
podvodníků 

1. Na podezřelé 
hovory, SMS a  
e-maily vůbec 
nereagujte 

Nereagujte na hovory popsané v 

článku a v žádném případě ni-

kdy nesdělujte k Vaší osobě 

žádné citlivé osobní údaje ani 

bezpečnostní údaje z Vaší pla-

tební karty nebo přístupové 

údaje k online bankovnictví. 

Nikdy nikomu nesdělujte ani 

nepřeposílejte bezpečnostní / 

autorizační kód, který Vám přišel 

formou SMS zprávy. 

2. Za všech 
okolností buďte 
vždy ostražití 

Nedůvěřivost se vyplácí. Vždy 

myslete na to, že útočník dokáže 

napodobit jakékoliv telefonní 

číslo, odesílatele SMS zprávy 

nebo e-mailovou adresu. 

Vždy věnujte zvýšenou pozor-

nost bezpečnostním zprávám 

zasílaným Vám bankou do inter-

netového bankovnictví. 

Při každém vstupu do interneto-

vého bankovnictví kontrolujte, 

zda odpovídá doména přihlašo-

vací stránky; to platí i pro přípa-

dy, kdy někam zadáváte své 

osobní nebo přihlašovací údaje. 

3. Patřičná péče o 
vaše zařízení 

Pravidelně si aktualizujte svůj 

software, zejména pak antivirové 

programy a firewall. 

Nikdy nikomu podezřelému nebo 

neznámému neumožňujte vzdá-

lený přístup do Vašeho počítače 

nebo do jiného zařízení. 

Nedávejte podvodníkům 
žádnou šanci 
Aktuálním trendem v nezákonných postupech podvodníků, 
jejichž cílem je získat cizí finanční prostředky nebo osobní 
údaje, jsou vishing a spoofing. Nahlášené případy mnohdy 
dosahují statisícových škod. 

KRIMINALITA ● Redakce / Policie ČR 

 

Podvody uvedeného typu jsou nejčastěji 

založeny na principu telefonních hovorů, při 

kterých se volající představí jako pracovník 

banky, který zjistil napadení účtu volaného. 

Fiktivní bankovní úředník vystraší volaného 

různými smyšlenými tvrzeními a přiměje ho 

převést peníze z jeho bankovního účtu na 

jiný, „bezpečnější“ účet. Tvrdí přitom, že se 

jedná jen o dočasné opatření. Věrohodnost 

pokynů fiktivního bankovního úředníka je 

často umocňována dalším telefonátem, ten-

tokráte od osoby vydávající se za policistu. 

Ten přitom potvrzuje volanému tvrzení pod-

vodného bankéře a nezbytnost převedení 

peněz na bezpečnější účet. 

Podvodné telefonáty bývají velmi věro-

hodné. Volající často disponují informacemi 

o skutečné bance volaného. K navození do-

jmu pravosti navíc podvodníci využívají tzv. 

spoofingu telefonního čísla, při kterém 

dokáží napodobit v podstatě jakékoliv reálně  

existující číslo volajícího, tedy i infolinku 

banky nebo telefonní čísla Policie ČR. Kro-

mě peněz získávají podvodníci tímto způso-

bem i citlivé osobní údaje, které mohou zne-

užít kdykoliv později. 

Policie ČR v této souvislosti apeluje na 

širokou veřejnost s jednoznačným doporuče-

ním: „Nereagujte na telefonní hovory, 

SMS zprávy nebo e-maily, kterými se Vás 

někdo pokouší vmanipulovat do situace, 

že jsou Vaše finanční prostředky v ohro-

žení a Vy musíte udělat další kroky pro 

jejich záchranu. Kdyby byly Vaše peníze 

skutečně v ohrožení, banka sama zareagu-

je a učiní nezbytná opatření. V případech 

jakýchkoliv pochybností raději vždy kon-

taktujte svoji banku“. 

I nadále zůstávají v platnosti všechna 

předchozí doporučení ze strany Policie ČR 

týkající se dalších známých způsobů pod-

vodného jednání, například v souvislosti se 

zneužíváním platebních karet nebo bezpeč-

nostních údajů z nich. ■ 



Stránka 10 Lipenský zpravodaj Květen 2023 

Kultura, sport, společnost, ... 

Rychlé  
zprávy 

Nový los jarní 
části okresního 
přeboru 

Odstoupení dvou mužstev a 

rozmary jarního počasí pořádně 

zamíchaly nejen losem jarní 

částí přeboru Českokrumlovska 

ve fotbale, ale i jeho faktickým 

průběhem.  Poté, co z nejvyšší 

okresní soutěže odstoupily týmy 

Vyššího Brodu a rezervy spoje-

ného FK Dolní Dvořiště/TJ Horní 

Dvořiště, byla druhá polovina 

soutěže nově nalosována. 

První plánované jarní kolo však 

muselo být prakticky obratem z 

důvodu špatného počasí celé 

odloženo a bude odehráno až 

na samý závěr celé sezóny 

2022/2023. Pro lipenské měla 

redukce týmů další nemilé dopa-

dy v podobě ztráty tří bodů, 

které na podzim získali právě s 

dvořišťskou rezervou. První jarní 

zápas tak lipenští sehráli až v 

sobotu 22. dubna na domácím 

hřišti proti mužstvu TJ Smrčina 

Horní Plané. I přes poločasové 

vedení 2:1 se však z plného 

bodového zisku radovali hosté, 

kterým se podařilo ve druhém 

poločase dvakrát skórovat. 

Čermák, Polívková a 
nevyzpytatelné věšáky 

ZÁBAVA ● Redakce 

 

Již tradičně slušně připrave-

ný doprovodný program le-

tošního obecního plesu, který 

již poněkolikáté v řadě mode-

roval Martin Čermák, známý 

především jako moderátor TV 

Nova, byl jen třešničkou na 

dortu celkové atmosféry, kte-

rá se nesla kongresovým sá-

lem lipenského hotelu Ele-

ment první dubnovou sobotu.  

O bezproblémový průběh 

plesu se zasloužili především 

členové českobudějovické 

hudební skupiny Kapela MP3, 

v jejichž repertoáru nechyběly 

hity všech hudebních stylů a 

žánrů. Průběhu plesu tak ne-

bylo v podstatě co vytknout a 

podle ohlasů byl hodnocen 

jako vydařený.   

Malou skvrnkou, na jinak 

skvělé kulturní akci, tak byly 

jen problematické věšáky, 

které opětovně nevydržely 

pod náporem odložených 

svršků a v průběhu večera 

prakticky všechny vypovědě-

ly svoji poslušnost. Podle 

sdělení pořadatelek by na 

příštím plesu již měla fungo-

vat plnohodnotná šatna. ■ 

Tak by se dali charakterizovat hlavní aktéři letošního obecního 
plesu, který přilákal desítky místních i přespolních. 

▲ Prvním z připravených bodů programu obecního plesu bylo 
taneční vystoupení herečky Anny Polívkové se svým tanečním 
partnerem Michalem Kurtišem, který následně zapojil do 
„pohybových“ aktivit také podstatnou část přítomných v sále. 
 
▼◄ Celým večerem provázel, stejně jako v letech předešlých, 
„novácký“ moderátor Martin Čermák. 
 
▼ Pro účastníky plesu byla připravena bohatá tombola. Hlavní 
cenou přitom bylo elektro kolo Apache. Jeho výhercem se stal J. 
Poláček, který s ním v sále, ihned po převzetí z rukou moderáto-
ra, vykonal také symbolické „vítězné kolečko“. 

¨ 
Foto: Marek Příhoda 
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Dračice opět v bazénu 
Po vzoru loňské sezóny zahájila ženská posádka dračích lodí Dravé saně i tu  
letošní sezónu opět netradičně v pražském podolském bazénu. 

DRAČÍ LODĚ ●  

Text: Lucie Jarošová  

Foto: Archiv Dravé saně, z.s. 

 

To byl zase nápad! Daly 

jsme dohromady kompletní 

posádku i se dvěma náhradni-

cemi a mohly tak 11. 3. 2023 

vyrazit do pražského Podolí 

na Halové mistrovství Dra-

čích lodí, kterého se zúčastni-

lo 28 posádek (z toho 8 ryze 

ženských) z pěti evropských 

zemí.  Možná si říkáte, že 

jsme zkušené harcovnice a že 

už nás nemůže nic rozhodit. 

Proto si Vám dovolím raději 

připomenout, jak se vlastně 

závodí na dračích lodích 

v bazénu. 

To si takhle dvě posádky 

sedí v jedné lodi proti sobě a 

snaží se intenzivním pádlová-

ním vzájemně přetlačit. Vlast-

ně by se tento styl dal přirov-

nat k přetahování lanem. Ví-

tězí ta posádka, která zkrátka 

přepádluje soupeře. Do dva-

cetimístné dračí lodi se posadí 

8 závodníků z každého týmu. 

Mezi nimi jsou dvě řady vol-

né, to proto, aby se navzájem 

neutloukli. Loď se následně 

posune do středu bazénu, kde 

startér zahajuje závod tradič-

ními mezinárodními povely: „ 

Are you ready? Attention! 

Go!“ Pádlující zaberou ze 

všech sil a těžká loď se nako-

nec neochotně vydá do pohy-

bu na jednu ze stran. Vyhrává 

ta posádka, která přetlačí své-

ho soupeře a dostane se tedy 

blíže k čárovému rozhodčímu 

na opačném konci bazénu. 

Loňský rok jsme opravdu 

nevěděly, do čeho jdeme. 

Pádla jsme měly sice vlastní, 

ale pro tento typ závodu ne-

vhodná. Zde nejde ani tak o 

rychlost, ale o intenzivní, 

silový záběr. A k němu je 

lepší použít kratší pádla. Pro-

to jsme si je letos zapůjčily od 

lipenského dětského oddílu a 

byla to výhra. Dalším důleži-

tým bodem byla volba závodní 

strategie a jelikož jsme letos o 

další rok zkušenější, tak víme, 

že musíme sehnat někoho 

s pořádnou silou na první po-

zici do lodě. Tak to bychom 

tedy měly. A teď už se jen 

dostat do Prahy.  

Volba padla na vlak. Cestou 

si odpočinete a na místě jste 

včas. Ale to by přes noc ne-

směl foukat vichr z hor. To se 

poté na nádraží v pět hodin 

ráno dozvíte, že na trase do 

Českých Budějovic jsou po-

padané stromy a že se jaksi 

těžko do deváté hodiny dosta-

nete do Prahy. Improvizace je 

nám však vlastní a díky Taxi 

Marek, které vypomáhá Čes-

kých drahám v takovýchto 

nesnázích, jsme krizovou 

situaci zvládly a v Budějicích 

byly včas.  

Naším heslem v Praze bylo: 

Není důležité vyhrát, ale hlav-

ně u toho dobře vypadat. 

Konkurence byla letos oprav-

du veliká. Dva týmy 

z Maďarska, loňské vítězky a 

další silné týmy, se kterými 

jsme se musely popasovat. 

Hned první rozjížďka nás vrá-

tila na pevnou zem. Byly jsme 

jednoznačně přetlačeny v čase 

0:37. Nu co, řekly jsme si, 

užijme si společně sportovní 

výlet, nenechme si ho zkazit. 

Na druhou rozjížďku proti 

mistryním ČR jsme se v lodi 

lehce prostřídaly. Papírově nás 

měly smáznout jak malinu a 

také ihned po startovním pove-

lu GO jsme začaly couvat. 

Nějak jsme se pořád nemohly 

sehrát. Jedna strana jela úplně 

jinak než ta druhá. A když 

jsme konečně chytily ten náš 

správný lipenský rytmus, byly 

jsme už téměř naší zádí 

u cílového rozhodčího.  

Ale znáte to. Když už nemů-

žete, když už nemáte kde brát, 

nejlepší je přidat. Neuvěřitelně 

jsme zabraly, během chvilky 

jsme se opět vrátily na úroveň 

startovní čáry a věděly  jsme, 

že teď už to nepustíme! Nej-

většího českého favorita jsme 

porazily v čase 1:59,4. Pak už 

to šlo jako po másle. Jedno 

vítězství za druhým a najed-

nou jsme byly v semifinále, 

kde jsme však padly se silný-

mi Maďarkami.  Do Vyššího 

Brodu tedy přivážíme krásné 

třetí místo a bronzové medaile. 

Je to veliký úspěch. 

A ještě perlička na konec. 

Při letošním halovém poháru 

padl jeden rekord. Dvě ženské 

posádky (naštěstí jsme to ne-

byli my) se v bazénu přetlačo-

valy neuvěřitelných 10 minut! 

To opravdu nechcete zažít… 

Závěrem bych Vás chtěla 

pozvat na další závody, které 

se pojedou 20. 5. u nás na Lip-

ně a zároveň mi dovolte podě-

kovat našim sponzorům za 

jejich podporu (Penzion Inge, 

Hotel Kylián, obec Lipno nad 

Vltavou). ■ 

▲ Úspěch ženské posádky Dravé saně v mezinárodní konkuren-
ci si rozhodně zaslouží uznání. 
  
▼ Nepředstavitelnou potřebu síly a koordinace pohybů. To vše s 
sebou přinášejí závody dračích lodí v plaveckém bazénu. 
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So 6.5. -  Ne 7.5. Blinduro 500+ 2023. 
Sedmý ročník tradičních cyklistických enduro závodů v režii 
Michala Prokopa. Zázemí a doprovodný program v kempu 
Lipno - Modřín. 
 

So 13.5. 06:00 - 24:00 Šumaman 2023. 
Mistrovství UNITOP ČR 2023 v zásahových týmech složek 
IZS s doprovodným programem a ukázkami. 
Místo konání: Přední Výtoň, Penzion Vyhlídka. 
 

Pá 19.5. - Ne 21.5.  Lipno Dragon Boats 
Race 2023. 
Tradiční víkend považovaný za oficiální zahájení letní 
turistické sezóny v obci spojený především se závody dračích 
lodí. Více k programu viz připojená inzerce. 
 

So 10.6. 09:30 - 16:30  Pigyáda. 
Zábavná show prasátka Pigy a jeho kamarádky Lily v 
lipenském Království lesa. Připraven je bohatý program. 
 

* * * 
 

So 17:00 Domácí zápasy FC Lipno. 
Domácí zápasy mužů lipenského fotbalového klubu, při 
kterém budou lipenští fotbalisté postupně hostit soupeře z 
Křemže (13.5.), Přídolí (20.5.), Kájova (27.5.) a Malont 
(6.6.).  
Místo konání: fotbalové hřiště Lipno nad Vltavou.  
Začátek vždy v 17:00 hodin. 

 
* * * 

 
Pro aktuální informace k vybraným akcím sledujte též 
webové stránky  

www.lipnonadvltavou/kultura a 

www.lipno.info/akce 
 

Změna programu vyhrazena. 

SPORTOVNÍ A KULTURNÍ 
INFORMAČNÍ SERVIS  

KVĚTEN / ČERVEN 2023 

INZERCE 


